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                                                     May 24-26, 2020   Shanghai, China

SNEC 14th (2020) International Photovoltaic Power Generation and 

Smart Energy Conference
Speaker Form
感谢您对SNEC (2020) PV POWER CONFERENCE的支持！请将填写完的演讲嘉宾表格电子版（中英文，将被收录大会资料中）于2020年3月1日前发送至SNEC (2020) PV POWER CONFERENCE组委会秘书处。
为确保会议现场秩序，所有演讲嘉宾请于2020年5月10日前提交现场演讲文稿（幻灯片数量在15页以内），组委会不接受任何以保密为借口的延迟或推脱，因为所有的演讲内容应为可公开信息。此后演讲文稿若有修改，演讲嘉宾需携带该文稿至现场注册处更新。SNEC大会组委会在此郑重承诺，我们不会在任何情况下以任何方式在会议之前公开任何提交上来的材料。
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	职务

Position
	发展部副主任（正职级），国网新能源云主设计师和项目负责人
Deputy director of development planning department，chief designer and project leader of State Grid New Energy Cloud
	

	公司

Company
	国家电网有限公司
State grid co. LTD
	

	现场联系电话

Mobile for On –site Contact
	86-13552636695

	E-mail
	Jinsong-Liu@sgcc.com.cn

	个人简介

Personal Brief Introduction
	刘劲松，高级工程师，天津大学电力及自动化工程系毕业，现任国家电网有限公司发展策划部副主任（正职级），兼国网新能源云主设计师及项目负责人，历任中国东北电力集团公司两锦（锦州和葫芦岛）供电公司总工程师、总经理、国网辽宁省电力有限公司副总经理、国网宁夏电力有限公司党委书记、国网新疆电力公司董事长。他长期从事电力系统的各项专业技术和企业管理工作，熟知电力系统的用电、配电、变电、输电及新能源的规划、设计、改造、工程建设、运行、检修和企业管理，在新一代信息技术与能源电力系统深度融合领域主持设计并开发了国网新能源云，该系统已示范应用到国网总部和13个省电力公司。他在新能源及能源数字经济平台发展、规划、设计、工程、创新和示范推广方面有着丰富的工作经验。
Jinsong Liu, senior engineer, graduated from department of electric power and automation engineering of Tianjin University, the current development planning department, deputy director of the State Grid co., LTD. (bureau-level), and its new energy cloud architect and project director, general manager and chief engineer of LiangJin (Jinzhou and Huludao) power supply company of the northeast China electric power group company, vice general manager of State Grid LiaoNing power co., LTD., its party secretary of State Grid Ningxia electric power co., LTD., its chairman of the board of directors and party secretary of the State Grid Xinjiang power co. LTD. He  engaged in electric power system in all kinds of professional technical and management work, familiar with planning, design, renovation, construction, operation, maintenance and enterprise management of power system power distribution, transformation, transmission and new energy. In the field of new generation information technology and deep integration of energy and power system, he took charge of the design and development of State Grid New Energy Cloud. The system has been demonstrated and applied to state grid headquarters and 13 provincial power companies. He has rich experience in new energy and energy digital economy platform development, planning, design, engineering, innovation and demonstration promotion.

	请“(”您的议题范畴
	( 创新光伏概念

( 太阳能电池与辅料
( 薄膜
( 钙钛矿
( 光伏制造技术
( 市场发展趋势与障碍

( 石墨烯
	( 光伏系统平衡部件
( 分布式光伏发电与光电建筑一体化
( 漂浮太阳能系统
( 光伏电站智能运维及并网

( “互联网+”智慧能源

( 储能技术与应用
( 其他：(请详述： 新能源和能源数字经济)

	演讲题目

Speech Title
	国网新能源云的整体设计和实践
The overall design and practice of State Grid New Energy Cloud


	摘要/演讲概要

Abstract/Brief Introduction of the Speech
	建设国网新能源云的背景和思考：第一，新能源发展和消纳需要全社会各方共同努力；第二，我国能源转型和能源高质量发展需要新能源平台的有力支撑；第三，国网新能源云是国网服务国家能源发展大局的责任体现。
国网新能源云的整体设计思路，包括建设原则、建设目的、建设目标、整体方案设计、平台功能实现。

国网新能源云构建的新能源云生态圈应用实践：新能源云生态圈、新能源云商业模式、新能源云的应用实践。
国网新能源云的发展方向。

Background and thinking on the construction of State Grid New Energy Cloud: first, the development and consumption of new energy need the joint efforts of all parties in society; Second, China's energy transformation and high-quality energy development need strong support from new energy platforms. Third, State Grid New Energy Cloud is the responsibility of SGCC to serve the overall national energy development.
The overall design idea of State Grid New Energy Cloud includes the construction principle, the construction goal, the overall scheme design and platform function realization.
New energy cloud ecosystem and application practice of State Grid New Energy Cloud: new energy cloud ecosystem, new energy cloud business model and new energy cloud application practice.
The development direction of State Grid New Energy Cloud。
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